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Background: 

 1- B.Sc.in Plant Pathology, Ain Shams University, 1963 

 2- Researcher Assistant in Plant pathology Department, Ministry of  

            Agric.Giza, Egypt  from 1964 to 1970,      

 3- M.Sc.in Plant Path. From Fac.of Agric., Ain Shams Univ. 1967, 

           Thesis Title was" Studies on some Fungi causing Root-Rot of   

           Groundnuts in the UAR"              

 4- Demonstrator in Fac.of Agric. Ain Shams Univ., Shebin El-Koom Branch, 

          1970- 1971, 

  5- Ph.D.in Plant Pathology, Ain Shams Univ. 1972, Thesis Title  "Studies on  

          leaf spot disease of Soybean and its control  In The A.R.E" 

   6- Demonstrator in Fac.of Agric., Ain Shams Univ., Zagazig Branch, 1971/72 , 

    7- Fac.of Agric., Zagazig Univ. , Ag. Botany Dept.,  

         1972, Lecturer of plant path. 

         1976, Ass.prof. of plant path. 

         1980, Prof.of Plant Path. 

        8- Head of Agric.Botany Dept., Fac. of Agric., Zagazig University 

            From 13/12/1978 to 7/9/1981 & from 1/8/1999 to 25/5/2001 
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        9-Head of Biology Dept.,Fac.of Education for Teachers, Jizan, 

             Saudi Arabia Kingdom , from 1982 to 1986 

        10- Expert of plant pathology, Wadi Jizan Dev.Project (FAO) 

              Jizan, Saudi Arabia Kingdom, from 23/1/1407 to 9/11/1408H 

              (23/6/1988) 

         11-Teaching Botanic lectures throw  closed Tv circuit in Fac.of 

              Education for Girls at Duba , Saudi Arabia Kingdom from2003 

              to 7/2008 

          12- Emeritus Prof. of Plant Path., Ag. Botany &Plant Path. Dept., 

                 Fac.of Agric., Zagazig Univ.  
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Sclerotium  bataticola the incitants of sesame root rot disease .Fourth 
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oxysporum Schlecht.The 5th congress of the Mediterranean Phytopathological 

Union ,Patras (Greece) , 21-27  September,19805- 
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Rhizosphere microflora of sesame plants infected with roo rot disease and 

their activities in antagonizing the main pathogens.Egypt.J.Microbiol.17,No.1-2  

(1982). 

6- Waleed G.M.Mohamed; M.A.A.Zayed and dawlat A.Abdel Kader (2012): Peanut 

pod and seed rots by Aspergillus spp.and their control.Zagazig 

J.Agric.Res.,Vol.39No.(2) , pp.167-178 , 2012 

Agricultural Extension Scientific Articles ( in Arabic)  

دليل المرشد الزراعى لوقاية م( : 1987-هـ  1448د. محمد أمين زايد و م . ز. محمد ناصر منور ) -1

مشروع  –إدارة التنمية الزراعية -(  FAOمنظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة )  - النبات 

 المملكة العربية السعودية .  –التنمية الزراعية بوادى جيزان 

م( : التقرح 1988-هـ  1449 أمين زايد و م . ز. محمد ناصر منور )د. يوسف أبو جوده , د.محمد -2

-(  (FAOمنظمة الأغذية والزراعة للأمم المتحدة   -البكتيرى فى الحمضيات وطرق مقاومته 

 المملكة العربية السعودية . –مشروع التنمية الزراعية بوادى جيزان  –إدارة التنمية الزراعية 

مدعمة بالصور التوضيحة الملونة لأعراض   Power pointية التالية  بال إعداد المقررات الدراس

 الأمراض النباتية : 

 شعبة أمراض النبات .  –لطلبة السنة الرابعة  –البيئة وانتشار الأمراض النباتية  -1

 شعبة أمراض النبات . –لطلبة السنة الرابعة  -التربة وعلاقتها بالأمراض النباتية  -2

 شعبة أمراض النبات . –لطلبة السنة الرابعة  -المكافحة المتكاملة للأمراض النباتية  -3

 شعبة أمراض النبات . –لطلبة السنة الرابعة  -أمراض الزراعات المحمية وطرق مكافحتها  -4

 Techno- and Terminology English Course In Plant Pathology))مقرر إنجليزى تخصصى  -5

 شعبة أمراض النبات . –لثة لطلبة السنة الثا

 لطلبة دبلوم المشاتل والزراعات المحمية . –أمراض المشاتل والزراعات المحمية  -6

 :  إعداد مذكرات للدروس العملية للمقررات

 شعبة أمراض النبات .  –لطلبة السنة الرابعة  –البيئة وانتشار الأمراض النباتية  -1

 شعبة أمراض النبات . –بة السنة الرابعة لطل -التربة وعلاقتها بالأمراض النباتية  -2
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 شعبة أمراض النبات . –لطلبة السنة الرابعة  -المكافحة المتكاملة للأمراض النباتية  -3

 شعبة أمراض النبات . –لطلبة السنة الرابعة  -أمراض الزراعات المحمية وطرق مكافحتها  -4

 لطلبة شعبة أمراض النبات .مقرر اللغة الإنجليزية تخصصى  -5

 


